

# Canada

**CHECK AGAINST DELIVERY  
VÉRIFIER AU PRONONCÉ**

**INTERVENTION BY  
JOSÉE TOUCHETTE  
SENIOR ASSISTANT DEPUTY MINISTER  
ABORIGINAL AFFAIRS AND NORTHERN DEVELOPMENT CANADA**

**AT THE UNITED NATIONS PERMANENT FORUM ON INDIGENOUS ISSUES  
ON  
AGENDA ITEM 6: DISCUSSION ON THE WORLD CONFERENCE ON INDIGENOUS  
PEOPLES**

**NEW YORK, 19 MAY 2014**

---

**DÉCLARATION DE  
JOSÉE TOUCHETTE  
SOUS-MINISTRE ADJOINTE PRINCIPALE  
AFFAIRES AUTOCHTONES ET DÉVELOPPEMENT DU NORD CANADA**

**L'INSTANCE PERMANENTE SUR LES QUESTIONS AUTOCHTONES  
DES NATIONS UNIES**

**POINT 6: DÉBAT SUR LA CONFÉRENCE MONDIALE SUR LES PEUPLES  
AUTOCHTONES**

**NEW YORK, LE 19 MAI 2014**

Madame Chair,

Canada wishes to reiterate its support for the World Conference on Indigenous Peoples. From the beginning, Canada has consistently supported an inclusive preparatory process and a World Conference that would allow for the full and effective participation of Indigenous peoples. We support the framework for informal consultations circulated on March 20<sup>th</sup>. We look forward to hearing from the representatives of Indigenous peoples, and others, at the informal interactive hearing that will be organized no later than June to provide input into the preparatory process for the World Conference.

Madame la Présidente,

Le Canada tient à réaffirmer son appui la Conférence mondiale sur les peuples autochtones. Depuis le début, le Canada privilégie un processus préparatoire inclusif et une conférence mondiale qui permettrait la participation entière et effective des peuples autochtones. Nous sommes favorables au cadre de consultations informelles distribué le 20 mars. Nous sommes impatients d'entendre les représentants des peuples autochtones, et les autres intervenants, à l'occasion de l'audience interactive informelle qui aura lieu au plus tard en juin pour contribuer au processus préparatoire en vue de la Conférence mondiale.